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Č. j. MU-IS/138315/2022/1733966/PdF-1 

 

ZÁPIS ZE 7. ZASEDÁNÍ AS PdF MU V AKAD. ROCE 2021/2022  

(3. května 2022, 14:00, Relaxační místnost RUV) 

 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků:  Studentská komora:    

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc.   Bc. Ondřej Voráč  

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D.   Bc. et Bc. Dominik Levíček 

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D.   Mgr. Pavla Žáková  

PhDr. Mgr. Dana Zámečníková, Ph.D.  Michaela Skalníková 

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D.    Filip Versteeg 

Mgr. Anastasija Sokolova, Ph.D.   Dominik Justin Zelinka   

Mgr. Jaroslav Vrbas, Ph.D.    Bc. Michal Bezůšek 

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.   Mgr. et Mgr. et Mgr., Bc. Lucie Hájková 

doc. Mgr. Jana Kratochvílová, Ph.D.    

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D. 

Mgr. Petr Kamenický, Ph.D.  

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D.      

(přítomno celkem 20 senátorek a senátorů) 

Omluveni:    

Karel Frnka     

Vojtěch Antoš  

Bc. Eliška Maršíková 

        

Hosté:  

doc. PhDr. Jiří Němec, Ph.D.    Ing. Eduard Hofmann    

doc. PhDr. David Kroča, Ph.D.   Mgr. Dagmar Kyselová   

doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D.   Mgr. Jan Šplíchal    

PhDr. Helena Vaďurová, Ph.D., M.Sc. 

prof. PhDr. Tomáš Janík, Ph.D., M.Ed.  

Mgr. Zdeněk Janík, M.A., Ph.D.  

 

Zapisovatel: 

Mgr. David Košatka  
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Návrh programu zasedání: 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z 6. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2021/2022 

3. Schválení Výroční zprávy o činnosti PdF MU za rok 2021 

4. Schválení rozpočtu PdF MU na rok 2022 

a. Pravidla sestavování rozpočtu 

b. Rozpočet kateder a institutů, Centralizované prostředky, DIF PdF_2022, Návrh 

rozdělení hospodářského výsledku 2021, Rozpočet PdF 2022 (NEIN), Rozpočet 

PdF 2022 (INV) 

5. Schválení nového Disciplinárního řádu PdF MU 

6. Schválení harmonogramu pro volbu kandidátky/kandidáta na děkanku/děkana pro volební 

období 2023-2027 

7. Ustavení Volební komise pro volbu kandidátky/kandidáta na děkanku/děkana pro volební 

období 2023-2027 

8. Různé 
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Organizační a personální informace 

 

Předseda Adam zahájil 7. zasedání AS PdF a přivítal senátorky, senátory, zástupce vedení 

fakulty a všechny hosty. 

1. Schválení skrutátorů  

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Janu Kratochvílovou a sen. 

Dominika Levíčka jako skrutátory 7. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2021-2022. 

Pro: 19; proti: 0, zdrželo se: 0 

 

AS PdF MU schvaluje program 7. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2021/2022. 

Pro: 19, proti: 0, zdrželo se: 0 

Na zasedání dorazil sen. Vrbas. 

 

 

2. Schválení zápisu z 6. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2021/2022 

 

Předseda Adam neobdržel žádné připomínky k zápisu. Vyvolal hlasování. 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 6. zasedání AS PdF MU v akad. 

roce 2021/2022. 

 Pro: 20, proti: 0, zdrželo se: 0 

 

 

3. Schválení Výroční zprávy o činnosti PdF MU za rok 2021 

 

Děkan Němec představil ve stručnosti obsah Výroční zprávy. Na přípravě zprávy se podílejí 

všichni vedoucí akademických i neakademických pracovišť a za svůj resort dokládají data o 

akcích, které se na PdF konají. 

 

Předseda Adam připomněl, že dokument měl senát k dispozici v řádném termínu. V diskusi 

nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Výroční zprávu o činnosti PdF MU za 

rok 2021. 

Pro: 20, proti: 0, zdrželo se: 0 
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4. Schválení rozpočtu PdF MU na rok 2022 

Předseda Adam na začátek bodu připomenul, že byl celý proces v souvislosti s rozpočtovým 

provizoriem a  pozdějším schvalováním státního rozpočtu časově posunut. Vstupní data a 

hlavní principy byly částečně prezentovány již na minulých zasedáních. Diskuze opakovaně 

proběhla i v rámci čtyř jednání Ekonomické komise (samostatných či s vedením fakulty). 

Senát rozpočet schvaluje ve dvou krocích; v prvním kroku se schvalují pravidla sestavování 

rozpočtu, v druhém kroku rozpočet samotný. 

a. Pravidla sestavování rozpočtu 

Děkan Němec vysvětlil, že v praxi je postup vlastně opačný: nejprve se sestavuje samotný 

rozpočet (finance se rozdělují na základě modelu z minulého roku), modelují se různé 

varianty a dochází k případným revizím, a teprve z toho vycházejí navrhovaná pravidla 

sestavování rozpočtu. I letos bylo potřeba se vypořádat s jedním nešvarem; i přesto, že příští 

rozpočet již bude schvalovat jiná děkanka či děkan, vnímá jako důležité se k tomuto bodu 

ještě vrátit později v diskuzi. 

Ing. Hofmann na projekčním plátně celému AS promítl konkrétní částky rozpočtu. Byly 

prezentovány dotace, centralizované prostředky, režie na IP, rozdělení pro pracoviště PdF a 

mzdové náklady pro rok 2022. Dále prezentoval změny v rozpočtu, které byly dány 

přerozdělením KIV a KEN, Metodikou M17+, krácením studento-kreditů, body za RUV a 

další položky. Následovala prezentace modelu rozpočtu, kdy výnosy celkem činily 

169 555 716, 62 Kč. 

Děkan Němec upozornil, že v souvislosti s covidovou situací a s tím, že byl apel na nabízení 

volitelných předmětů, vznikly v rámci katedry technické a informační výchovy předměty, 

kam se přihlásilo abnormálně veliké množství studentů. U těchto předmětů bylo rektorátem 

upozorněno, že takové množství kooperovaných kreditů nelze proplatit. Kdyby takto 

postupovaly všechny katedry, model rozpočtu by se rozpadl. Upozornil tedy, že volitelné 

kredity by už neměly narůstat, protože by v budoucnu nebylo možné zaplatit povinné a 

povinně-volitelné předměty. V období pandemie se jednalo o online kurzy. V rámci pravidel 

toto téma nebylo do rozpočtu zahrnuto. Pro příští rok vydá prod. Káňa regulativ, aby bylo 

možné nabízet pouze 2 online kurzy za semestr, a to s pečetním omezením podle požadavku 

rektorátu. Nevnímá jako spravedlivé v tomto kontextu (přerozdělování financí na základě 

zapsaných studentů a studentek) dávat na roveň face-to-face a online předměty. 

Sen. Kratochvílová se zeptala na pravidla, která se připravují; je třeba včas plánovat. 

Děkan Němec: půjde o 2 kurzy v rámci jedné katedry, každý pro 100 studentů. 

Předseda Adam doplnil, že se jedná pouze o online kurzy. 

Děkan Němec: u kurzů vyučovaných prezenčně je regulace dána kapacitou místnosti. 

Sen. Vrubel poděkoval všem členům a členkám ekonomické komise za jejich práci. Dále 

poděkoval děkanovi za vstřícný přístup i k otázkám, které mohly být kontroverzní. Co se týče 

pohledu na pravidla a rozdělení financí, Ekonomická komise nemá připomínky a doporučuje 

dokument ke schválení. 

Předseda Adam poděkoval Ekonomické komisi za práci i shrnující vyjádření. Připomenul, že 

se jedná o doporučení EK a každý senátor a senátorka hlasuje dle svého uvážení. 

Sen. Versteeg se domnívá, že s celkovou digitalizací vzdělávání bude téma online výuky stále 

více vnímáno jako problematické, a ještě to bude téma pro další vedení. 
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Děkan Němec reagoval, že v případě, o kterém mluvil, se jedná o „levné“ kredity pro 

studenty a kurzy, které odčerpávají finance z rozpočtu. Takové kurzy si katedry nemohou 

dovolit, to by rozbořilo systém. Jedná se celkově o 8 %. 

Sen. Žáková se domnívá, že je potřeba rozlišovat různé druhy online výuky, konkrétně, když 

se jedná o předmět, kdy je vytvořena interaktivní osnova a student prochází volně bez 

interakce s vyučujícími. 

Sen. Najvar chápe počínání diskutované katedry. Tato katedra pomohla najít slabiny 

systému, které je potřeba řešit. Vnímá ale jako pozitivní, že kolegové a kolegyně z této 

katedry cesty hledají.  

Děkan Němec doplnil, že katedru nikdo neočerňuje, spíše se domnívá, že nefungovala úplně 

dobře akademická supervize, která ze strany katedry zafungovat měla. 

Sen. Najvar uvedl příklad předmětu Angličtina online, který je velmi náročná pro studenty i 

učitele a vznesl obavu, aby se například takovýto předmět nestal obětí případných regulací. 

Děkan Němec znovu zopakoval, že nebyla zkoumána kvalita předmětu. Je ale nutné volitelné 

předměty tvořit tak, aby nebyly pro studenty „zadarmo“. Celkově se jedná o prorůstový 

rozpočet. Je důležité mít na paměti, aby nedocházelo ke snižování osobního ohodnocení na 

úkor růstu mezd. 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje předložená Pravidla pro sestavování 

rozpočtu PdF MU na rok 2022. 

Pro: 20, proti: 0, zdrželo se: 0 

 

b. Rozpočet kateder a institutů, Centralizované prostředky, DIF PdF_2022, Návrh 

rozdělení hospodářského výsledku 2021, Rozpočet PdF 2022 (NEIN), Rozpočet 

PdF 2022 (INV) 

Sen. Najvar měl dotaz ohledně kompenzace nákladů u kateder, které pomáhají 

s financováním jiných pracovišť podle dosud uplatňovaného principu solidarity. 

Děkan Němec reagoval, že letos vyšel rozpočet tak dobře a potřeba dotace byla velmi nízká 

(2,7 mil). Vzhledem k tomu, že se v minulosti úspěšné šetřilo, tak byly kompenzace pokryty 

z fondu provozních prostředků a donátorská pracoviště nemusela finance přerozdělovat. 

Meziroční poklesy jsou dány důslednějším uplatňováním metodiky M17+.   

Předseda Adam dodal, že to tak další rok nemusí nutně být znovu. 

Sen. Najvar tuto diskuzi vnímal jako možnost připomenout, že to, že některé katedry 

vydělávají více a jiné méně, je iluze a záleží na měřítku, které se přiloží. 

Děkan Němec s takovou tezí nesouhlasí. 

Sen. Najvar si nemyslí, že je dobré posilovat myšlenku, že některé katedry si vydělaly více a 

jiné méně, a tento narativ nevnímá jako nejzdravější. 

Děkan Němec: jsou různé možnosti, jak dělat rozpočet. V roce 2015 se uplatnila jiná metrika 

a končilo se s 20 mil. mínus. Proto se tentokrát vybralo kritérium, které brzdí potřeby, které 

jsou vlastně nekonečné. Mrzí jej, že v tomto období dříve diskutované volitelné předměty toto 

nabouraly. 

Prod. Janík se domnívá, že pro takto oborově heterogenní fakultu, jako je PdF, je i v aspektu 

tvůrčí činnosti nutné chápat portfolio publikační činností jako širší, aby se v něm jednotlivá 

pracoviště mohla uplatnit. Metrika je tedy reakcí na složitou situaci a v tomto kontextu vnímá 

i komentář sen. Najvara. 
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Sen. Vrubel se systémem rozdělení prostředků bez výhrad souhlasí.  

Děkan Němec doplnil, že jedna tabulka byla v dokumentu aktualizována.  

Mgr. Kyselová: jedná se o tabulku č. 3, která byla projednávána s rektorátem, a došlo k mírné 

revizi. Šlo o technickou změnu, která je pro fakultu výhodnější a zbude více peněz pro 

investice.  

Předseda Adam vložil do dokumentu tabulku v aktuální variantě a dopsal u ní, že se jedná o 

aktuální verzi.  

Podle zákona je potřeba o schválení rozpočtu hlasovat tak, aby se vyjádřila souhlasně 

nadpoloviční většina přítomných senátorů a senátorek. 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje rozpočet PdF MU na rok 2022 (Rozpočet 

kateder a institutů, Centralizované prostředky, DIF PdF_2022, Návrh rozdělení hospodářského 

výsledku 2021, Rozpočet PdF_2022_ NEIN, Rozpočet PdF_2022_INV). 

Pro: 20, proti: 0, zdrželo se: 0 

 

5. Schválení nového Disciplinárního řádu PdF MU 

Předseda Adam: jedná se o bod, který byl předložen těsně před rozesláním  pozvánky na 

zasedání, a to z důvodu, že se celá situace dynamicky vyvíjela. 

Prod. Káňa vysvětlil, že vznikl univerzální Disciplinární řád pro celou univerzitu. Skutkové 

podstaty jsou téměř shodné s Disciplinárním řádem PdF. Nově je tam specifikováno například 

nošení zbraní. Jedná se o průnik disciplinárních řádů všech fakult. Rektorát dále doporučil, aby 

si každá fakulta stanovila fakultní disciplinární řád, který bude určovat počet členů komise. 

Účinnost řádu začne 1. 9. 2022 a do 18. 5. je zapotřebí tento dokument předložit AS PdF. Řád 

byl předložen i právničce PdF Mgr. Hanzelové, která s textací souhlasila, do čl. 2 pouze přidala 

bod 2. Senát měl k dispozici již aktualizovanou a konečnou verzi. 

Předseda Adam doplnil, že v podkladech byly k dispozici oba disciplinární řády (MU i PdF), 

a to včetně vysvětlujícího dopisu prorektora Polčáka. 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje nový Disciplinární řád PdF MU. 

Pro: 20, proti: 0, zdrželo se: 0 

 

 

Předseda Adam vyhlásil 15 minut přestávku 

 

6. Schválení harmonogramu pro volbu kandidátky/kandidáta na děkanku/děkana pro 

volební období 2023-2027 

Předseda Adam uvedl, že se blíží období volby kandidáta na novou děkanku či děkana PdF a 

uplatní se tedy důležitá role senátu. Návrh harmonogramu sestavil  společně s předsedou 

Legislativní komise sen. Lollokem na základě zkušeností s minulou volbou. Je zvykem na 

představování kandidátů a kandidátek pozvat i rektora, ten byl již osloven. Volební proces končí 

úspěšným zvolením kandidáta na děkana či děkanku, jehož/jíž předseda AS PdF navrhne 
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rektorovi; ten nového děkana či děkanku jmenuje. Harmonogram nemusí být ze zákona 

schvalován, ale jedná se o dobrou vůli, a proto tento krok doporučil. 

Návrh harmonogramu pro volbu kandidátky/kandidáta na děkanku/děkana pro volební období 

2023-2027 

úterý 3. 5. 2022    ustavení volební komise a schválení harmonogramu volby 

do konce května 2022  oficiální vyhlášení voleb (volební komise) 

do pondělí 12. 9. 2022 podávání návrhů kandidátů volební komisi 

středa 14. 9. 2022   zveřejnění kandidátky 

pondělí 19. 9. 2022 (16h) setkání akademické obce (představení kandidátů)  

úterý 27. 9. 2022 (14h)  volby kandidáta na děkana (zasedání AS PdF MU) 

čtvrtek 29. 9. 2022  zveřejnění oficiálních výsledků   

(úterý 8. 11. 2022  případné nové volby) 

do 31. 12. 2022  předseda AS PdF podá návrh jmenování děkana rektorovi 

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje harmonogram volby děkana pro funkční 

období 2023-2027 v předloženém znění. 

Pro: 20, proti: 0, zdrželo se: 0 

 

7. Ustavení Volební komise pro volbu kandidátky/kandidáta na děkanku/děkana pro 

volební období 2023-2027 

Předseda Adam: Statut PdF MU: čl. 5 odst. 3 písmeno h) říká, že AS PdF se „usnáší o návrhu 

na jmenování děkana, popřípadě navrhuje jeho odvolání z funkce“. Čl. 6 odst. 2, říká: „Děkana 

jmenuje a odvolává na návrh AS PdF MU rektor. Návrh rektorovi předkládá předseda AS PdF 

MU nejpozději jeden měsíc před koncem funkčního období děkana.“ Dále hovořil o čl. 3, který 

říká, že: „Způsob projednávání a přijetí usnesení o návrhu na jmenování děkana, případně o 

návrhu na jeho odvolání, určuje příloha č. 1 tohoto statutu.“ (tam stojí mj. „Volby připravuje a 

vede pětičlenná volební komise, kterou volí senát. Předseda musí být členem senátu a volí ho 

senát.) Návrh na kandidáty si dovolil předjednat. Jako předsedu volební komise by rád viděl 

předsedu Legislativní komise sen. Lolloka.  

Do členství v komisi obdržel několik průběžných nominací. Navrhovaná jména jsou: Zdeněk 

Hodis, Petr Najvar, Anastasia Sokolova, Martin Vrubel, Michal Bezůšek a Kateřina 

Pažourková.  

Dále vyzval senátorky a senátory, zda by chtěl někdo další do volební komise kandidovat. 

Doplnil, že se bude jednat o tajnou volbu, v rámci níž je třeba zvolit i předsedu / předsedkyni 

komise. Zákon neudává strukturu složení komise, tedy neexistují žádná omezení v zastoupení 

studentů a akademických pracovníků, mužů a žen, atp. 

Zasedání opustil sen. Vrubel. 
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Proběhla tajná volba.  

 

Marek Lollok   20 hlasů 

Anastasia Sokolová  18 hlasů 

Michal Bezůšek  15 hlasů 

Petr Najvar   12 hlasů 

Kateřina Pažourková 12 hlasů 

 

Martin Vrubel  11 hlasů 

Zdeněk Hodis   11 hlasů  

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Volební komisi pro volbu 

kandidátky/kandidáta na děkanku/děkana pro volební období 2023-2027 v tomto složení: dr. 

Marek Lollok jako předseda, doc. Petr Najvar, dr. Anastasia Sokolová, Bc. Michal Bezůšek a 

Bc. Kateřina Pažourková jako členové a členky komise. 

 

8. Různé 

Prod. Káňa připomněl zasedání přijímací komise. Členové komise jsou již známí, za AS jsou 

to předseda Adam a sen. Levíček. Uchazeči a uchazečky o studium dostali vyrozumění již 

minulý týden. Na všech fakultách je percentil paušálně 30. Dne 21. května se koná mimořádné 

přijímací řízení, další se bude konat v září. Výsledky dostanou vedoucí pracovišť. 

Předseda Adam měl dotaz na novinky z velkého senátu, který zasedal předchozí den. 

Mgr. Košatka: důležitým tématem byla internacionalizace, konkrétně možnosti financování 

v rámci PPSŘ. Dále byla v krátkosti zmíněna situace na Ukrajině, proces integrace 

ukrajinských studentů a studentek a možnosti kurzů českého jazyka. 

Děkan Němec pozval na setkání 14. června na dvůr PdF. Uskuteční se symbolické loučení 

s tělocvičnou, na jejímž místě byla otevřena menza. Dále pozval na slavnostní setkání do 

opatství na Starém Brně, které se uskuteční 21. června. Pozváni budou členové a členky 

akademického senátu PdF, Vědecké rady PdF a vedoucí pracovišť. 

Sen. Kamenický pozval na výstavu studentů a studentek katedry výtvarné výchovy. 

Mgr. Šplíchal pozval na školení 24. 5. na téma vysokoškolské legislativy. 

Sen. Vrbas pozval na sportovní den pro děti na půdě PdF, 12. 5. Dále se uskuteční 21. 5. akce 

k možnosti darování krve na brněnské Riviéře.  

Předseda Adam sdělil, že není jisté, zda se uskuteční červnové zasedání AS PdF; je možné, že 

nebude dostatečná agenda. Poté poděkoval všem přítomným za účast a ukončil 7. zasedání.    

 

Zapsal: Mgr. David Košatka 3. 5. 2022 

Schválil: doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D. předseda AS PdF MU 23. 5. 2022  
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Usnesení ze 7. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2021/2022 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Janu Kratochvílovou a sen. 

Dominika Levíčka jako skrutátory 7. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2021-2022. 

 AS PdF MU schvaluje program 7. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 

2021/2022. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 6. zasedání AS PdF MU v 

akad. roce 2021/2022. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Výroční zprávu o činnosti PdF 

MU za rok 2021. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje předložená Pravidla pro 

sestavování rozpočtu PdF MU na rok 2022. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje rozpočet PdF MU na rok 2022 

(Rozpočet kateder a institutů, Centralizované prostředky, DIF PdF_2022, Návrh 

rozdělení hospodářského výsledku 2021, Rozpočet PdF_2022_ NEIN, Rozpočet 

PdF_2022_INV). 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje nový Disciplinární řád PdF MU. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje harmonogram volby děkana pro 

funkční období 2023-2027 v předloženém znění. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Volební komisi pro volbu 

kandidátky/kandidáta na děkanku/děkana pro volební období 2023-2027 v tomto 

složení: dr. Marek Lollok jako předseda, doc. Petr Najvar, dr. Anastasia Sokolová, Bc. 

Michal Bezůšek a Bc. Kateřina Pažourková jako členové a členky komise. 

 

 

 

 

 

 


